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Zápis z jednání Výboru pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje 
Vysočina č. 9/2010 konaného dne 4. listopadu 2010 

 
 

Přítomni: 

1. Hromádková Dagmar (předsedkyně) 7. Kučera Jiří 

2. Hájek Otto 8. Brož Ladislav 

3. Kovanda Bohumil 9. Bičík Lukáš 

4. Máca Stanislav 10. Karas Jan 

5. Chroust Zdeněk 11. Pech Miroslav (tajemník) 

6. Křivánek Roman  

 

Nepřítomni (omluveni): 

1. Fischerová Jana (místopředsedkyně) 

 

Hosté: 

1. Kouřil Martin (ÚP Havlíčkův Brod) 

 
 

Program jednání: 

1. Zahájení jednání; 

2. Schválení programu; 

3. Informace o vývoji nezaměstnanosti v kraji Vysočina (ÚP); 

4. Informace o bodech projednaných v radě kraje; 

5. Záměry grantových programů z Fondu Vysočiny na rok 2011; 

6. Informace o přijímacím řízení na SŠ; 

7. Diskuze a různé; 

8. Závěr. 

 

 
1. Zahájení jednání 

Dagmar Hromádková, předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost 
Zastupitelstva kraje Vysočina (dále jen „VVVZ“) přivítala všechny přítomné a zahájila jednání. 
Dle počtu přítomných členů konstatovala, že je VVVZ usnášeníschopný. K zápisu z minulého 
jednání nebyly vzneseny žádné připomínky. 
 
 

2. Schválení programu 
Předsedkyně přednesla návrh programu. Takto navržený program byl 7 hlasy schválen. 
 
 

3. Informace o vývoji nezam ěstnanosti v kraji Vyso čina (ÚP) 



 

Číslo jednací: KUJI 85005/2010 
 Číslo stránky 2 

Dagmar Hromádková přivítala ředitele Úřadu práce v Havlíčkově Brodě. 
 
Během jednání se dostavil člen výboru Roman Křivánek. 
 
Martin Kouřil okomentoval prezentaci týkající se informace o vývoji nezaměstnanosti v kraji 
Vysočina. V roce 2008 došlo k výrazné změně nezaměstnanosti díky hospodářské krizi. Sezónní 
práce drží nezaměstnanost na přijatelné úrovni. Od února 2010 do září 2010 došlo k poklesu 
uchazečů o zaměstnání cca o 7000. Nezaměstnanost je ovlivněna globální ekonomikou. 
U přehledu počtů nezaměstnaných osob a míry nezaměstnanosti v kraji Vysočina a v ČR kraj 
Vysočina nevybočuje z celorepublikového průměru. Nejvíce nezaměstnaností ohroženy regiony 
kraje Vysočina k 30.9.2010: Třebíč – Jaroměřice nad Rokytnou, Moravské Budějovice, Náměšť 
nad Oslavou. Žďár nad Sázavou – Bystřice nad Pernštejnem, Velké Meziříčí, Nové Město 
na Moravě. Havlíčkův Brod – Světlá nad Sázavou. Jihlava – Telč, Jihlava, Polná. Pelhřimov - Horní 
Cerkev, Humpolec.  
 
Během jednání se dostavil člen výboru Jan Karas. 
 

Martin Kouřil informoval o rekvalifikačních programech. Jsou financovány ze státního rozpočtu 
a evropského sociálního fondu. Jedná se o jeden z hlavních nástrojů aktivní politiky zaměstnanosti 
v kraji Vysočina při likvidaci škod, způsobených ekonomicko hospodářskou recesí. 
Výhody rekvalifikačních kurzů jsou: absolventi rekvalifikačních kurzů mají šanci lépe se uplatnit 
na trhu práce, absolvováním kurzu se vzdělávají, získávají teoretické a praktické zkušenosti 
v nových, ale i původních oborech, udržují nebo i obnovují důležité pracovní návyky (pravidelná 
docházka do kurzu je obdobou povinností docházet do zaměstnání). Dále pohovořil o nejčastěji 
navštěvovaných rekvalifikačních kurzech v kraji Vysočina. Dagmar Hromádková vznesla dotaz, 
jakým způsobem si uchazeč kurzy vybírá. Martin Kouřil odpověděl, že po určité době, 
co je uchazeč evidován na úřadu práce, je osloven zprostředkovatelkami a následně pozván 
na individuální plán. Zde je formou vzájemné diskuze navržen daný typ rekvalifikačního kurzu. 
Členové shlédli přehled o počtech uchazečů rekvalifikovaných v kraji Vysočina v průběhu roku 
2010. Na rekvalifikační programy v kraji Vysočina v roce 2010 v období od ledna do září 2010 bylo 
vynaloženo celkem 49 327 tis. Kč. Nezaměstnanostní nejvíce ohrožené skupiny osob 
(seznam osob je dán zákonem) - obyvatelé okrajových částí regionů, dlouhodobě nezaměstnaní, 
uchazeči starší 50 let, ženy s dětmi do 15 let věku, osoby zdravotně znevýhodněné, 
absolventi škol a mladiství, osoby se základním vzděláním nebo zcela bez vzdělání, 
uchazeči společensky a sociálně nepřizpůsobiví. Miroslav Pech vznesl dotaz, jaké jsou výsledky 
se společensky a sociálně nepřizpůsobiví. Martin Kouřil odpověděl, že se jedná o záležitost 
do které je zapojeno více organizací. 

 
Během jednání se dostavil člen výboru Zdeněk Chroust. 
 
 
Usnesení 34/09/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informace o vývoji nezaměstnanosti v kraji Vysočina (ÚP). 
Usnesení bylo přijato 10 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

4. Informace o bodech projednaných v rad ě kraje 
Miroslav Pech tlumočil informace ze zasedání RK (body z oblasti školství a vzdělávání), 
které proběhly v období od 06. 10. 2010 do 04. 11. 2010: 
 
 
RK č. 31/2010 

• Překážka na straně zaměstnavatele 
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RK č. 32/2010 
• Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - změna 

závazných ukazatelů 
• Talent Vysočiny a Cena hejtmana Vysočiny 

 
RK č. 33/2010 

� Pravidla Rady kraje Vysočina pro přidělování dotací na pořádání celoročních 
volnočasových aktivit pro děti a mládež 

 
RK č. 34/2010 

� Změny ve zřizovacích listinách 
� Změny ve školském rejstříku 
� Návrh na provedení rozpočtového opatření v rámci kapitoly Školství, mládeže a sportu - 

projekt Projektová metoda v environmentální výuce ZŠ a PŠ Chotěboř na Základní škole 
a Praktické škole Chotěboř 

 
RK č. 35/2010 

� Návrh na provedení rozpočtového opatření na kapitole Školství, mládeže a sportu - dotace 
v rámci Operačního programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost 

 
Z jednání odešel člen výboru Jan Karas. 
 
Usnesení 35/09/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informace z rady kraje přednesené Miroslavem Pechem. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 

 
 
5. Záměry grantových program ů z Fondu Vyso činy na rok 2011 

Miroslav Pech okomentoval podkladový materiál. Jedná se o návrh GP, které se pravidelně 
od doby vzniku FV opakují. Sportoviště je jediný investiční GP. Ostatní GP jsou určeny na podporu 
volnočasových aktivit. GP Sportoviště s alokací 2 mil. Kč, GP Sportujeme s alokací 2 mil. Kč 
a GP Jednorázové akce s alokací 2 mil. Kč. GP Volný čas byl přepracován do podoby pravidel 
rady kraje a zařazen do rozpočtu OŠMS. OŠMS bude dále navrhovat GP Podpora technických 
oborů s alokací 2 mil. Kč. Lukáš Bičík vznesl dotaz, na co lze použít dotaci získanou 
z GP Sportujeme. Miroslav Pech odpověděl, že finanční částku lze použít na: odměna rozhodčímu, 
nákup cen atd. Bližší údaje o přijatelných a nepřijatelných výdajích jsou k dispozici na webových 
stránkách kraje Vysočina. 
 
 
Usnesení 36/09/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
záměry grantových programů z Fondu Vysočiny na rok 2011. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

6. Informace o p řijímacím řízení na SŠ 

Miroslav Pech okomentoval podkladový materiál. Podkladový materiál bude členům výboru zaslán 
společně se zápisem. Členům výboru byly předány informace týkající se porovnání vývoje zájmu 
dle stupňů vzdělání a počtu žáků ze zahajovacích výkazů - porovnání školní rok 2009/2010 
a 2010/2011 - denní studium. 
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Usnesení 37/09/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
bere na v ědomí 
informace o přijímacím řízení na SŠ. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 

7. Diskuze a r ůzné 
Dagmar Hromádková připomněla, že je třeba začít připravovat plán činnosti výboru pro výchovu, 
vzdělávání a zaměstnanost na rok 2011. Požádala členy výboru o přípravu námětů k obsahu plánu 
práce na rok 2011 na příští zasedání výboru. Stanislav Máca informoval členy výboru 
o generálních státních maturitách. Vyslovil požadavek, zda by OŠMS mohl vytvořit a zaslat 
děkovný dopis zúčastěným školám za jejich dobré výsledky. 
 
 
Usnesení 38/09/2010/VVVZ 
Výbor pro výchovu, vzd ělávání a zam ěstnanost Zastupitelstva kraje Vyso čina 
souhlasí 
se zasláním děkovného dopisu zúčastněným školám a 
ukládá 
OŠMS zpracovat tento dopis. 
Usnesení bylo přijato 9 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo). 
 
 
 
Termín zasedání Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje Vysočina 
č. 10/2010 byl stanoven na čtvrtek 2. prosince 2010 v 14:00 hod. v sídle Krajsk ého ú řadu 
kraje Vyso čina, Žižkova 57, Jihlava. 
 
 

8. Závěr 
Dagmar Hromádková, předsedkyně VVVZ, poděkovala všem přítomným a ukončila jednání. 
 
 
Dagmar Hromádková, v. r. 
předsedkyně Výboru pro výchovu, vzdělávání a zaměstnanost Zastupitelstva kraje Vysočina 
 
 
Zpracovala a zapsala: Eva Charvátová dne 08. listopadu 2010. 


